
Til orientering. 

Bestyrelsen for Grundejerforeningen Lassensminde har besluttet at fjerne broen over åen i den 
nordlige ende af engen mellem Dåstrup og Gl. Viby  fra Kommunens område til vores stykke af 
engen.  

Engstykket fra ”marken” i nord til og overløbsbassinet ved Engvej ejes og vedligeholdes af 
Grundejerforeningen.  

Broen er for nogle år siden etableret af Vibygård uden vores samtykke og uden at vi blev spurgt. I 
forbindelse med etablering af stier i Zebra by projektet er bestyrelsen blevet opmærksom på 
broens tilstand. Færdsel på broen er farlig og vi ønsker ikke at blive draget til ansvar i tilfælde af en 
ulykke og deraf følgende erstatningskrav fra forsikringsselskaber/advokater. 

Broen har medført en betydelig stigning i trafikken på vores del af engen. Hunde efterladenskaber 
har nået et alt for høj niveau i græsset på engen, selvom vi har opsat en beholder til hunde poser, 
som i parentes  bemærket tømmes af en frivillig. 

Desuden har der været nogle knallertkørere, samt nogle” hulebyggere”  der har benyttet broen. 

Hulebyggerne har givet et stort oprydningsarbejde for Grundejerforeningen. 

I forbindelse med Viby’s udnævnelse til zebraby, har vi foreslået at der oprettes en bro på området 
inden vores eng begynder nordøst for regnvandsbassinet, da det er et område kommunen passer 
og har afsat ressourcer af til.  

Bestyrelsen gør opmærksom på at engen er privat ejendom og tilhører Grundejerforeningen. Det 
betyder i bund og grund at alle udgifter i forbindelse med engen skal afholdes af 
grundejerforeningens medlemmer. Vi tvivler på at grundejerne er villige til at betale mere end 
dobbelt op på det beløb, der i dag betales i kontingent, for at kunne dække nogle af de udgifter 
der vil komme til oprydning, forsikringer, vedligeholdelse mm.,  hvis broen etableres igen. 
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